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NM.II.0052/ 3 /2010 

 

 
P R O T O K Ó Ł  NR III/2010 

        z III zwyczajnej  Sesji Rady Miasta Sanoka 
VI kadencji, która odbyła się w dniu 22.12. 2010 r. od godz. 900 

                      do godz. 1250 w sali herbowej tut. Urzędu Miasta 
pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza 
Przewodniczącego Rady Miasta Sanoka oraz 

Wiceprzewodniczących Rady Miasta 
Pana Tomasza Dańczyszyna i Pana Wojciecha Wydrzyńskiego. 

                            
 

Na ogólną liczbę 21 Radnych w III zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji udział  

wzięło wg listy obecności 20 Radnych. 

 

1. Babiak Roman 

2. Bętkowski Ryszard  

3. Bluj Maciej 

4. Chrobak Andrzej 

5. Chytła Mariusz  

6. Dańczyszyn Tomasz 

7. Daszyk Zbigniew 

8. Drwięga Kazimierz 

9. Drwięga Maciej 

10. Krynicki Józef 

11. Lewandowski Piotr 

12. Lisowska Teresa 

13. Najsarek Robert 

14. Oberc Maria 

15. Oklejewicz Jan  

16. Pruchnicki Wojciech 

17. Ryniak Adam 

18. Tymoczko Henryka 

19. Woźniczak Łukasz 

20. Wydrzyński Wojciech 

 

Nieobecni radni: 

1. Biega Jan   

 

Przewodniczący Zarządów Rad Dzielnic obecni na III zwyczajnej Sesji Rady Miasta  Sanoka 

VI kadencji. 

 

1. Jurasińska Krystyna                                 - Rada Dzielnicy Posada 

2. Osękowski Marian                                   - Rada Dzielnicy Wójtowstwo  

3. Piegdoń Wojciech                                    - Rada Dzielnicy Olchowce 

4. Pytlowany Edward                                   - Rada Dzielnicy Dąbrówka 

5. Szul Krzysztof                                          - Rada Dzielnicy Śródmieście   

6. Wilkosz Wiesław                                      - Rada Dzielnicy Błonie   
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Ponadto w III zwyczajnej  Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli : Burmistrz Miasta Pan 

Wojciech Blecharczyk, Z-ca Burmistrza Pan Marian Kurasz, Z-ca Burmistrza Pan Stanisław 

Czernek, Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot, Sekretarz Miasta Pan Waldemar Och, Radny 

Sejmiku Wojewódzkiego Pan Tadeusz Pióro, Radca Prawny  Pan  Mirosław  Furczak, 

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej, Lokalowej i  Ochrony  Środowiska  Pana  

Jacek Gomułka,  Naczelnik  Wydziału   Geodezji  Architektury i  Planowania  Przestrzennego  

Pani  Marta  Kopacz, Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Obrony Cywilnej Pani Agata 

Jamka,  Kierownik Miejskiego  Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki, 

Pracownik Wydziału Rozwoju, Promocji, Kultury Pan Robert Bańkosz, Naczelnik Wydziału 

Edukacji i Kultury Fizycznej Pani Irena Penar, Pani Wanda Wojtuszewska.  

 

Ad. 1. 
Otwarcie sesji. 
 

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz –  otworzył III zwyczajną  Sesję Rady Miasta 

Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Zastępców Burmistrza, Skarbnika Miasta, Sekretarza 

Miasta, Radnego Sejmiku Województwa Podkarpackiego Pana Tadeusza Pióro, 

przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy oraz  wszystkich obecnych  na Sesji Rady.  

 

Na podstawie listy obecności  stwierdził, że na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych  do 

podejmowania  prawomocnych uchwał. 

 
Ad. 2. 
Powołanie Sekretarza sesji. 
 
Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał sekretarza Sesji, którym został Radny 

Pan Maciej Bluj. 

 

Ad. 3. 
Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 
 

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że program Sesji został Radnym 

dostarczony. 

 

porządkiem obrad; 
 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach. 

5. Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowej na rok 

2010, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla 

„in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 

długoterminowy, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
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9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany Uchwały Nr LXVI/515/10 Rady 

Miasta Sanoka z dnia 28 października 2010r. w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zasad dopłaty do wody 

i odprowadzonych ścieków dla gospodarstw domowych w budynkach 

jednorodzinnych  i wielomieszkaniowych, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej 

sprawie.  

11. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka położonej w Sanoku 

obręb Posada oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 903 o pow. 458m
2
, z 

ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

12. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Miasta Sanoka nieruchomości w drodze darowizny  stanowiącej 

współwłasność Maryli Czekierda w 1/8 części, Wiesławy Reddig w 1/8 części, 

Bogusławy Sieradzkiej w 1/8 części, Bronisławy Sieradzkiej w 5/8 częściach, 

oznaczonej w ewidencji gruntów miasta Sanoka – obręb Dąbrówka jako działka nr 

740/3 o pow. 0,0080 ha, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

13. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia „Programu 

współpracy Gminy Miasta Sanoka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

uprawnionymi do prowadzenia działalności pożytku publicznego na rok 2011”, z 

ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

14. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia trybu, sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania, z  ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

15. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyznania prawa do używania 

herbu Miasta Sanoka przez Zespół Szkół Nr 3 w Sanoku, ewentualnym podjęciem 

uchwały w tej sprawie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta, 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół i przedszkoli Gminy Miasta 

Sanoka za rok szkolny 2009/2010. 

18. Sprawozdanie Komisarza Wyborczego z przebiegu wyborów do Rad Dzielnic. 

19. Interpelacje. 

20. Wolne wnioski i zapytania.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

21. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

W tym miejscu porządku obrad Harcerze z Hufca ZHP Ziemi Sanockiej im. Ks. Harcmistrza 

Zdzisława Peszkowskiego  przekazali na ręce Przewodniczącego Rady Miasta Betlejemskie 

Światło Pokoju.  

 

Ad. 4 
Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach. 
 
Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, iż od ostatniej sesji nie wpłynęła 

żadna interpelacja. 
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Ad. 5. 
Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami. 

 
Komisja Finansowo – Gospodarcza – spotkała się dwukrotnie pomiędzy sesjami. Pierwsze 

posiedzenie wspólne ze wszystkimi Komisji Stałymi odbyło się 9 grudnia. Na posiedzeniu 

tym został zaprezentowany projekt budżetu miasta na 2011 r., który przedstawił Skarbnik 

Miasta. Również został zaprezentowany harmonogram prac nad budżetem miasta na 2011 r., 

który przedstawił Przewodniczący Rady Miasta.  Drugie posiedzenie Komisji, również 
wspólne z innymi Komisjami Stałymi, z Komisją Infrastruktury Miejskiej oraz Komisją 
Ochrony Środowiska poświecone było w całości opiniowaniu projektów uchwał, które są 
zawarte w programie dzisiejszej sesji.      

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej –  odbyła dwa posiedzenia w okresie między sesyjnym. 

Pierwsze wspólne z innymi Komisjami Stałymi, na którym było tzw. pierwsze czytanie 

budżetu. Na drugim posiedzeniu zaopiniowano wszystkie projekty uchwał oraz Komisja 

Infrastruktury Miejskiej ukonstytuowała się. Wiceprzewodniczącą Komisji została Pani 

Teresa Lisowska, natomiast sekretarzem Komisji został Pan Łukasz Woźniczak.      

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej - obradowała dwa razy w okresie między sesjami. 

Pierwsze posiedzenie odbyło się wspólnie z innymi Komisji Stałymi, na którym został 

przedstawiony budżet miasta na rok 2011. Na drugim posiedzeniu zostały zaopiniowane 

projekty uchwał.      

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – spotkała się dwukrotnie.  Pierwsze 

posiedzenie wspólne Komisji Stałych na którym było tzw. pierwsze czytanie projektu 

budżetu. Na drugim posiedzeniu zaopiniowane zostały dwa projekty uchwał.    

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – odbyła trzy posiedzenia. Na 

pierwszym posiedzeniu wybrany został Wiceprzewodniczący Komisji, którym został Pan 

Adam Ryniak, natomiast sekretarzem została wybrana Pani Maria Oberc. Następne dwa 

posiedzenia były wspólne z innymi Komisjami Stałymi, odnośnie budżetu oraz zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez Komisje dwa projekty uchwał.  

 

Komisja Rewizyjna – nie obradowała w okresie miedzy sesyjnym.  

 

W tym miejscy porządku obrad prowadzenie sesji objął Wiceprzewodniczący Pan Tomasz 

Dańczyszyn.  

 

Ad. 6.  
Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  
 

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk w okresie sprawozdawczym wydał 17 zarządzeń 
(sprawozdanie z wydanych zarządzeń stanowi załącznik do protokołu). 

 

2 GRUDNIA - W pierwszych dniach grudnia odbywało się w Sanoku wiele imprez 

towarzyszących obchodom Barbórki, które w tym roku miały charakter obchodów 

centralnych.  

Był to moment, w którym przedstawiciele władz na czele z prezesem Michałem Szubskim, 

poinformowali Burmistrza o kontynuacji prac projektowych wielkiego centrum 

logistycznego, które powstanie obok ronda Beksińskiego. Ten atrakcyjny pod względem 
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architektonicznym budynek ze szkła i aluminium, będzie zdecydowanie wizytówką całej 

firmy, nie tylko w tej części Polski. 

8 GRUDNIA – Burmistrz odbył spotkanie z dyrektorem rzeszowskiej Izby Skarbowej – 

Wiesławem Kuśnierzem. Celem spotkania była kwestia wspólnego wystąpienia do Ministra 

Finansów, w sprawie utrzymania w Sanoku Urzędu Skarbowego w nowej infrastrukturze. 

Obecnie zajmuje on dwa poziomy budynku przy ul. Sienkiewicza. 2-3 lata temu wystąpiono 

do Urzędu z prośbą o przekazanie przez miasto działki pod budowę nowego urzędu. 

Przedstawiono wtedy stosowne propozycje. Jednak ostatnie 2 kryzysowe lata spowodowały 

zastój w budownictwie oddziałów skarbowych w całej Polsce. Dzisiaj istnieje jedynie 

możliwość wykupienia przez Ministerstwo Finansów obiektu pod adaptację.  
Burmistrz będzie informował na bieżąco o postępach w tej sprawie. 

14 GRUDNIA - W tym dniu Burmistrz uczestniczył jako gospodarz miasta, w finale 9 edycji 

Podkarpackiej Nagrody Gospodarczej. Na uwagę zasługuje fakt, że Kapituła w tej edycji 

nagrodziła aż 9 sanockich firm, które oceniane były pod względem, m.in.:  

- wielkości sprzedaży na rynku lokalnym i zewnętrznym,  

- eksportu,  

- rentowności sprzedaży,  

- wartości inwestycji lokalnych,  

- innowacyjności,  

- dynamiki i struktury zatrudnienia,  

- dbałości o pracownika,  

- promocji,  

- udział w programach rządowych i pomocowych.  

Przedstawiciele Kapituły podkreślali, że z roku na rok zwiększa się ilość wręczanych nagród 

w poszczególnych miastach, co bezsprzecznie świadczy o rosnącym potencjale 

gospodarczym, w tym również potencjale naszego miasta. 

17 GRUDNIA - Przez kilka dni w Sanoku przebywała delegacja studentek z partnerskiego 

miasta Kamieńca Podolskiego, które poznawały formy pracy w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych, czy ośrodkach pomocy społecznej. Stworzono im tę możliwość z racji tego, 

że studenci sanockiej PWSZ również uczestniczą w podobnych wyjazdach do Kamieńca 

Podolskiego.  

Odbywają się regularne spotkania organizacyjne przed kolejną edycją sztandarowej, 

promocyjnej sportowej imprezy, którą jest Ice Speedway. Jego kolejna edycja odbędzie się 21 

– 22 stycznia 2011 r. 

Burmistrz zaznaczył, że swoją obecność na tej imprezie potwierdzili prezydencji  

i burmistrzowie wielu zaprzyjaźnionych z nami miast, przedstawiciel miast partnerskich, 

urzędów wojewódzkich i centralnych. Przez dwa dni trwania zawodów 7 różnych stacji  

telewizyjnych przekazywać będzie relacje  z Sanoka, z Podkarpacia, dlatego Burmistrz 

stwierdził, że jest to jedna z najlepszych form promocji naszego miasta. W tym momencie 

podziękował już tym radnym, którzy zadeklarowali chęć pomocy organizacyjnej.  

Rozpoczął się czas wigilii i spotkań noworocznych w różnych placówkach oświatowych, 

wychowawczych i innych instytucjach. Burmistrz uczestniczy w nich wspólnie ze 

współpracownikami. Również przedstawiciele Prezydium Rady otrzymują zaproszenia na te 

spotkania, w związku  z czym Burmistrz poprosił o uczestnictwo w tych spotkaniach.  

W ostatnim czasie Burmistrz brał udział w spotkaniach i wymianie informacji między 

inwestorami, którzy w przyszłym roku rozpoczną swoje przedsięwzięcia inwestycyjne w 

naszym mieście, takie jak: Galeria Sanok, Bricomarche, Developer Flower z Lublina. O 

wszystkich kwestiach z tym związanych Burmistrz będzie  na bieżąco informował.  
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Ad.7. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowej na rok 
2010., z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 
Skarbnik Pan Kazimierz Kot przedstawił projekt uchwały dot. zmiany uchwały budżetowej na 

rok 2010. Poinformował, że projektowana zmiana budżetu wynika z analizy sprawozdań 
budżetowych za 11 miesięcy br. Z tej analizy wynika, że niektóre plany wydatków wymagają 
korekty, zwiększenia, która wynika z dochodów nieplanowanych bądź przesunięcia w ramach 

samego planu wydatków. W tym miejscy Skarbnik zgłosił autopoprawkę, a mianowicie w 

dniu 15 grudnia, czyli już po przyjęciu projektu tej uchwały zostało przyjęte zarządzenie 

Burmistrza o korekcie planu budżetu. W ramach tej korekty zwiększono dochody i wydatki o 

dotacje na zasiłki w kwocie 28.600 zł., w związku z czym i dochody i wydatki podane w 

paragrafie 1 i 2 są wyższe o tą kwotę.  Kontynuując omawianie projektu uchwały Skarbnik 

poinformował, że w ramach analizy stwierdzono, że jest możliwość korekty planu dochodów 

poprzez zwiększenie planu dochodów ze sprzedaży nieruchomości o kwotę 354.320 zł. i są to 

dochody ze sprzedaży nieplanowanych, ze sprzedaży działek gruntowych. Następnie w 

rozdziale Różne rozliczenia zgodnie z decyzją Ministra Finansów istnieje możliwość korekty 

planu subwencji oświatowych o kwotę 25.114 zł. Trzecia pozycja  w planie dochodów to jest 

kwota dotacji na projekt Comenius, który realizuje Szkoła Podstawowa Nr 3 – 60.336 zł. Plan 

dochodów zwiększa się w sumie o kwotę  439.770 zł.  i o tą samą kwotę proponuje się 
zwiększyć plan wydatków w następujących pozycjach: 

- Rozdział  Rolnictwo – 150,00 zł., są to dotacje z podatku rolnego przekazywane 

Podkarpackiej Izbie Rolniczej 

- Rozdział Transport i Łączność – 65.000 zł. na usługi remontowe (remonty dróg główne na 

osiedlu Wyspiańskiego, boczna Piastowskiej)  

-  Rozdział Oświata i Wychowanie – 302.120 zł. z czego na Szkoły Podstawowe 78.336 zł., 

Przedszkola 80.000 zł., Gimnazja 83.000 zł., stołówki szkolne 46.000 zł., pozostała 

działalność 13.000 zł. W poszczególnych jednostkach budżetowych zwiększa się plan 

głównie w pozycjach wynagrodzeń  i pochodnych składników od wynagrodzeń, również w 

zakresie wydatków pozostałych i energii, natomiast działalności pozostałe są to plany 

funduszu socjalnego dla emerytów. 

- Kolejne działy to pozostałe zadania w zakresie polityki socjalnej – 49.400 zł. oraz 

edukacyjna opieka wychowawcza – 23.100 zł.  

Wracając do oświaty Skarbnik dodał, że kwota 302.120 zł. wynika z dwóch przyczyn. 

Pierwsza to wydatki uzupełniające wypłacone jeszcze w styczniu tego roku, w części ten plan 

na dodatki uzupełniające był korygowany w ramach pierwszej zmiany budżetu, natomiast 

kolejne potrzeby w oświacie, w tym podwyżka wrześniowa i wzrost płac o 7% spowodował, 

że występuje nie dofinansowanie jeżeli chodzi o plan wydatków w oświacie. Oprócz korekty 

w ramach dochodów są następujące przeniesienia: 

- Ochotnicza Straż Pożarna – 4.700 zł. na zakup pieca gazowego związanego z zakupem 

nowego wozu strażackiego.  

-Oświata i wychowanie – 8.987 zł. z przeznaczeniem na świetlice przy szkołach 

podstawowych.  

- Edukacyjna opieka wychowawcza – 6.100 zł. na zakup i montaż piaskownicy. 

- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 15.000 zł. na projekt EKO Sanok.  

Ostatnie zmiany to są zapisy w załącznikach. 

  

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej  

uchwały. Przewodnicząca Komisji zaznaczyła, że szkoda iż uzyskane pieniądze ze sprzedaży 

mienia komunalnego tylko w niewielkiej ilości zostały zagospodarowane w wydatkach na 
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remonty bieżące ulic. Jest to przykład pozostawienia problemu realizacji obiecanych przez 

rząd wynagrodzeń dla nauczycieli samorządom, realizacja zadania narzuconego bez pełnego 

pokrycia środków. W ten sposób generuje się deficyt budżetu, brak dotacji wymusza 

angażowanie własnych środków, w tym wypadku ze sprzedaży mienia bądź zaciąganie 

kredytów.         

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Łukasz Woźniczak zwrócił się z pytaniem, czy wpływy z tytułu odpłatnego 

nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego, czyli sprzedaż gruntów i 

mieszkań na kwotę 354.320 zł. znajdują się już w kasie czy są tylko planami?    

 

Skarbnik Pan Kazimierz Kot odpowiedział, że te pieniądze są wykonane, plan sprzedaży 

przekroczony tak, że możliwość podniesienia planu, nawet po tej korekcie wykonanie planu 

będzie wyższe jeszcze od planu tego podwyższonego.    

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Tomasz Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu 

uchwały dot. zmiany uchwały budżetowej na rok 2010. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/10/10 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.            
 
Ad.8. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla 
„in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt 
długoterminowy, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 
Skarbnik Pan Kazimierz Kot przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego i upoważnienia Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla „in 

blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy na kredyt długoterminowy. 

Poinformował, że projektowana uchwała będzie przepisem wykonawczym do projektu 

budżetu. Kredyt, jaki jest w projekcie budżetu w kwocie 9.918.858 zł. stanowi w całości 

wkłady własne do projektów już wpisanych w projekt budżetu, które będą realizowane na 

przestrzeni roku.  Dla zawarcia umowy kredytowej jest potrzebna uchwała Rady oraz 

ewentualnie opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Na przełomie roku, jeżeli ogłoszony 

zostanie przetarg na zaciągniecie kredytu banki dokonują bilansowania swoich depozytów, 

swoich możliwości kredytowych, w związku z czym przewiduje, że oferty kredytowe, które w 

tym momencie otrzyma miasto będą na pewno korzystniejsze od tych, które wpłynęły by w 

miesiącu kwietniu, maju. Kredyt ten nie będzie wykorzystany, kolejne transze będą 
uruchamiane w miarę potrzeb.  Pierwsza transza będzie miała miejsce w połowie lutego, 

kolejne transze są przewidywane dopiero we wrześniu.         
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Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Łukasz Woźniczak zwrócił się z pytaniem, jak długo będzie wywieszony przetarg, 

czyli od dnia kiedy zostanie ogłoszony do dnia wyboru najkorzystniejszej oferty?  

 

Skarbnik Pan Kazimierz Kot odpowiedział, że będzie to przebiegało zgodnie z ustawą o 

zamówieniach publicznych, zależy to od wartości zamówienia. Wartością zmówienia będą 
koszty obsługi tego kredytu. W sumie od momentu ogłoszenia kredytu do zawarcia umowy 

upłynie termin ok. 50 dni, samo wywieszenie to będzie ok. 7 dni.      

 

Radny Pan Łukasz Woźniczak zadał kolejne pytanie, a mianowicie jaki wpływ na ten 

przetarg, ofertę będzie miał przełom roku, jeśli rozstrzygnięcie będzie w lutym?    

 

Radny Pan Zbigniew Daszyk zwrócił się z pytaniem odnośnie współfinansowania 

przedsięwzięcia dot. autobusów, w jaki sposób będzie przebiegało finansowanie tej dotacji z 

Urzędu Marszałkowskiego? 

 

Radny Pan Roman Babiak zwrócił się z pytaniem, jakie kwoty poniesie Autosan za 

niezrealizowanie umowy w terminie?    

 

Skarbnik Pan Kazimierz Kot dopowiedział, że jeżeli chodzi o projekt dot. autobusów to 

niedotrzymanie terminu przez wykonawcę przysporzyło wielu problemów pod koniec roku, 

było wręcz zagrożenie dopięcia budżetu po stronie dochodów i wydatków i gdyby Autosan 

upierał się przy terminach listopadowych, dostaw i zapłatach grudniowych wówczas byłaby 

sytuacja bardzo trudna, ponieważ byłby brak refundacji tuż przy zamknięciu roku. Zostały 

podpisane aneksy o tym, że autobusy są odbierane w tej chwili pojedynczo, również nie 

zgodnie z umową, ponieważ umowa mówiła o partii 7 autobusów. Aneksy mówią o tym, że 

miasto zapłaci od momentu odbioru autobusów w terminie 60 dni fakturę za dany autobus, 

stąd przyspieszenie załatwienia dobrego kredytu, który w części, właśnie dot. Autosanu 

będzie wykorzystany w lutym. W umowach są oczywiście kary umowne, ale jakie będą to w 

tej chwili trudno powiedzieć, liczone będą od terminu umownego do momentu dostawy.  

Odnośnie pytania Radnego Łuksza Woźniczaka to kredyt nie będzie rozstrzygany w lutym, 

tylko jeszcze dzisiaj zostanie ogłoszony przetarg na kredyt i banki będą przygotowywały już 
teraz oferty kredytowe. Skarbnik jest przekonany, że ten kredyt obecny a deficyt będzie 

tańszy od kredytu następnego.            

 

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się z pytaniem odnośnie kredytu. Jeżeli teraz bierze się 
całą sumę kredytu na wszystkie zadania, które się pod tym kryją, czy w momencie kiedy 

cześć tego kredytu  zostanie zrealizowania w formie 800.000 zł. na zakup autobusów to czy 

będzie się płacić odsetki od całej sumy, czy też nie? Radny jest bardziej za tym, aby te 

kredyty były brane osobno gdyż z częścią zadań się zgadza, a z częścią nie.    

 

Radny Pan Łukasz Woźniczak zadał kolejne pytanie odnosząc się do wypowiedzi Skarbnika, 

że kredyt obecny a deficyt będzie tańszy od kredytu następnego. Jeśli planuje się kredyt na 

całość deficytu to o jakich jeszcze kredytach Skarbnik mówił?   
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Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, że odnośnie autobusów i kar umownych 

to jeżeli będzie miał prawne możliwości odraczania i umorzenia kar dla Autosanu to zrobi to, 

dlatego że jest to zakład sanocki, który wygrał przetarg, oczywiście nie dotrzymał umowy, ale 

jest tam zatrudnionych 800 osób.      

 

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował, że odnośnie pytania Radnego Zbigniewa 

Daszyka to montaż finansowy projektu wygląda w ten sposób, że 5.035.000 są to środki 

pomocowe w ramach RPO pozostała kwota to jest wkład własny, czyli miasto poniesie na 

autobusy koszty w wysokości ponad 800.000 zł. Odnośnie pytania Radnego Andrzeja 

Chrobaka to w specyfikacji warunków zamówienia będzie się operować w ten sposób, że 

pierwsza transza kredytu zostanie podana do 15 lutego, kolejna transza do września, ale będą 
to kwoty i terminy sformułowane „do”, natomiast odsetki z kolei będą płacone od 

wykorzystywanych kredytów, czyli kolejnych transz uruchamianych kredytów. Odnośnie 

pytania Radnego Łukasza Woźniczaka to w projekcie budżetu jest kolejny kredyt na ok.  

15.500.000 zł.  oraz 6.600.000 jest to kredyt na spłatę kredytów z lat poprzednich, czyli 

będzie kolejna uchwała, kolejny przetarg i kolejny kredyt.      

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Tomasz Dańczyszyn  zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu 

uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego i upoważnienia Burmistrza 

Miasta Sanoka do wystawienia weksla „in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji 

umowy na kredyt długoterminowy. 

 

Skarbnik Pan Kazimierz Kot w tym momencie trwania obrad wniósł autopoprawkę, aby w § 5 

był zapis „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.    

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/11/10 głosowało 14 Radnych, 1 Radny było przeciw, 5 

Radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta.        
    
Ad.9. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany Uchwały Nr LXVI/515/10 Rady 
Miasta Sanoka z dnia 28 października 2010r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
 
Skarbnik Pan Kazimierz Kot przedstawił projekt uchwały dot. zmiany Uchwały 

Nr LXVI/515/10 Rady Miasta Sanoka z dnia 28 października 2010 r. w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. Poinformował, że uchwały o stawkach 

podatków lokalnych na rok 2011 Rada Miasta poprzedniej kadencji przyjęła w dniu 28 

października br., natomiast w dniu 15 listopada Prezydent podpisał ustawę o zmianie ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych, w której zastępuje się w § 5 słowo „zajęte” na słowo 

„związane”. Zmiana ta powoduje, że przedsiębiorcy którzy prowadzą działalność gospodarczą 
w zakresie usług zdrowotnych w całości swoje nieruchomości będą opodatkowywać 
preferencyjną stawką w kocie 4,27 zł. W związku z czym w uchwale Rady Miasta z 28 

października wprowadza się zapis w § 1 ust. 2 pkt. 4 w brzmieniu: „związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych, 
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zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,27 zł. od 1 m2 powierzchni 

użytkowej”. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały. Przewodnicząca Komisji dodała, że jest to dostosowanie zapisów uchwały do 

obwieszczenia Ministra Finansów.   

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Tomasz 

Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały 

dot.  zmiany  Uchwały  Nr LXVI/515/10  Rady  Miasta Sanoka z dnia 28 października 2010 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/12/10 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było. 

 

Uchwała została podjęta.            
 
Ad.10.  
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zasad dopłaty do wody 
i odprowadzonych ścieków dla gospodarstw domowych w budynkach jednorodzinnych  i 
wielomieszkaniowych, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Ochrony Środowiska Pan Jacek 

Gomułka poinformował, że od 1 stycznia 2011 r. zaczną obowiązywać nowe taryfy. W 

bieżącym roku obowiązują następujące ceny za dostarczenie 1m
3 

wody 3,78 zł. netto, brutto 

4,04 zł., natomiast za odprowadzenie 1 m
3
 ścieków 4,03 zł netto, brutto 4.31 zł. Podatek VAT 

jaki obecnie obowiązuje to jest 7%, w przyszłym roku podatek będzie wynosił 8%. Zatem w 

porównaniu  z  rokiem bieżącym  cena dostarczenia 1 m
3
 wzrośnie o 19 gr. netto, brutto 25 gr.  

i tyle samo wzrośnie cena odprowadzenia jednego m
3
 ścieków. Tak więc wg nowej taryfy w 

2011 r.  cena  dostarczenia  1 m
3 
 wody  wynosić  będzie  4,29 zł.  brutto, cena odprowadzenia  

1 m
3
 ścieków wynosić będzie 4,56 zł. brutto. Naczelnik Wydziału poinformował również, że 

zgodnie  z  art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r.  o  zbiorowym  zaopatrzeniu w wodę  
i zbiorowym odprowadzeniu ścieków Rada Gminy może podjąć uchwałę o dopłacie dla 

jednej wybranej lub wszystkich taryfowych grup odbiorców usług. Taką dopłatę gmina 

przekazuje przedsiębiorstwu wodociągowo-kanalizacyjnemu. W chwili obecnej stosowanie 

do obwiązującej uchwały Rady Miasta z 26 listopada 2009 r. dopłata do 1 m
3
 dostarczonej 

wody wynosi 34 gr., zaś dopłata do 1 m
3
 przyjętych i oczyszczonych ścieków 53 gr. Chcąc 

całkowicie zrekompensować gospodarstwom domowym skutki podwyżki taryf należałoby w 

budżecie miasta znaleźć kwotę ponad 641.000 zł. na dopłaty do wody i 851.000 zł. na dopłaty 

do odprowadzonych ścieków, przy założeniu że nie wzrośnie zużycie wody i odprowadzenie 

ścieków, a będzie na poziomie roku bieżącego. Razem należałoby znaleźć w budżecie kwotę 
ponad 1.492.000 zł. W przyszłorocznym projekcie budżetu zaplanowano środki na dopłaty w 

wysokości 385.500 zł. do wody i 603.600 zł. do przyjętych i oczyszczonych ścieków. 

Zaplanowane środki pozwalają na zwiększenie istniejących dopłat o 1 gr. do wody i 2 gr. do 

odprowadzonych ścieków. W związku z powyższym proponuje się dopłatę do 1m
3
  wody w 

wysokości 35 gr., natomiast 55 gr. na dopłatę do 1 m
3
 przyjętych i oczyszczonych ścieków.                             
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Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały. Komisja uznała, że jeżeli istnieje możliwość zmniejszenia skutków podwyżki 

poprzez dopłaty zaplanowane w  budżecie na rok 2011 to na fali podwyżek 

przedświątecznych na paliwo i praktycznie wszystkie produkty, ma to ogromne znaczenie 

przede wszystkim psychologiczne.     

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Piotr Lewandowski stwierdził, że jest to ważna uchwała, która dotyczy każdego 

sanoczanina jeżeli chodzi o budynki wielorodzinne, jak również jednorodzinne. Oczywiście 

ten rok jest specyficzny, jednak w przyszłości Radny poprosił aby taką uchwalę tradycyjnie 

podejmować początkiem grudnia, gdyż dla spółdzielni mieszkaniowych, które w tym czasie 

drukują tzw. kwitki, książeczki na przyszły okres, ponowne drukowanie to są dodatkowe 

koszty.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn stwierdził, że ten rok był rokiem 

specyficznym, były wybory, 3 grudnia Rada dopiero się ukonstytuowała, a w przyszłym roku 

na pewno będzie to w terminie.          

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Tomasz Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu w 

sprawie zasad dopłaty do wody i odprowadzonych ścieków dla gospodarstw domowych w 

budynkach jednorodzinnych  i wielomieszkaniowych.  

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/13/10 głosowało 19 Radnych, 1 Radny był przeciw, głosów 

wstrzymujących się nie było.  

 
Ad.11. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka położonej w Sanoku obręb 
Posada oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 903 o pow. 458m2, z 
ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz  

poinformowała, że przedkładany do podjęcia projekt uchwały dot. wyrażenia przez Radę 
Miasta zgody na sprzedaż nieruchomości gminnej w drodze przetargu. Przedmiotowa 

nieruchomość oznaczona jest w ewidencji miasta Sanoka jako działka nr 903 o pow. 458 m
2
, 

położona w Sanoku, obręb Posada w rejonie ul. Stawiska i ul. Jezierskiego. Przedmiotowa 

działka jest wąska, nie posiada prawnego dostępu do drogi publicznej i stanowi gminną 
enklawę wśród nieruchomości stanowiących własność osób fizycznych. Z uwagi na swój 
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kształt, powierzchnię a w szczególności na to, że jest brak dojazdu do tej działki, nie może 

być ona odrębnie zagospodarowana i dlatego też zgodnie z ustawą o gospodarce 

nieruchomościami mogłaby być zbyta w drodze bezprzetargowej na polepszenie 

zagospodarowania nieruchomości sąsiednich. Z takim właśnie wnioskiem o sprzedaż 
bezprzetargową wystąpił właściciel działki nr 886/7, jednakże nabyciem tej działki są 
zainteresowani także właściciele działki nr 886/6, która również przylega do tej 

nieruchomości. W związku z tym Gmina Miasta Sanoka jest zobowiązana do 

przeprowadzenia przetargu na sprzedaż takiej działki.              

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały.  

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Tomasz 

Dańczyszyn zamknął  dyskusję  w  tym  punkcie  i  przystąpił do odczytania projektu uchwały  

w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta 

Sanoka  położonej  w  Sanoku  obręb  Posada  oznaczonej w  ewidencji  gruntów  jako działka  

nr 903 o pow. 458m
2
. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/14/10 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.            
 
Ad. 12.  
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 
rzecz Gminy Miasta Sanoka nieruchomości w drodze darowizny  stanowiącej 
współwłasność Maryli Czekierda w 1/8 części, Wiesławy Reddig w 1/8 części, Bogusławy 
Sieradzkiej w 1/8 części, Bronisławy Sieradzkiej w 5/8 częściach, oznaczonej w ewidencji 
gruntów miasta Sanoka – obręb Dąbrówka jako działka nr 740/3 o pow. 0,0080 ha, 
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 
Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz 

poinformowała, że przedstawiany projekt uchwały dot. wyrażenia zgody na przyjęcie w 

formie darowizny na rzecz Gminy Miasta Sanoka nieruchomości stanowiącej współwłasność  
osób fizycznych: Maryli Czekierda, Wisły Reddig, Bogusławy Sieradzkiej, Bronisławy 

Sieradzkiej. Współwłaściciele nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów m. Sanoka – 

obręb Dąbrówka jako działka nr 740/3 o pow. 0,0080 ha złożyli propozycje nieodpłatnego 

przekazania swojej działki na rzecz gminy. Przedmiotowa działka w terenie stanowi część 
ciągu pieszego, który łączy ul. Piastowską boczną z ul. Suchą. W latach wcześniejszych 

gmina nabyła od osób fizycznych działkę nr 745/5 oraz nr 786/4 i jest to w dalszej kolejności 

nabycie działki aby ten ciąg, który istnieje od lat nabyć na rzecz gminy i doprowadzić do 

zgodności stan prawny ze stanem faktycznym. Ten ciąg jest to przejście wykorzystywane 

przez okolicznych mieszkańców jako skrót do szkoły, kościoła. Mając na uwadze wszystkie 

okoliczności wydaje się zasadne, aby przyjąć tą działkę do zasobu gminnego.              
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Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

Komisja uznała nabycie za zasadne jako, że działka już jest zagospodarowana, jest to 

kontynuacja pozyskiwania terenów przez miasto i ma służyć mieszkańcom.   

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Tomasz 

Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Miasta Sanoka nieruchomości w drodze 

darowizny  stanowiącej współwłasność Maryli Czekierda w 1/8 części, Wiesławy Reddig 

w 1/8 części, Bogusławy Sieradzkiej w 1/8 części, Bronisławy Sieradzkiej w 5/8 częściach, 

oznaczonej  w  ewidencji  gruntów  miasta  Sanoka  –  obręb  Dąbrówka jako działka nr 740/3  

o pow. 0,0080 ha. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/15/10 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.            
 

W tym momencie porządku obrad została ogłoszona przerwa od godz. 10
25

 do godz. 10
45

. 

 

Po przerwie prowadzenie obrad przejął Wiceprzewodniczący Rady Pan Wojciech 

Wydrzyński.  

 
Ad. 13. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 
Gminy Miasta Sanoka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi 
do prowadzenia działalności pożytku publicznego na rok 2011”, z ewentualnym 
podjęciem uchwały w tej sprawie. 
  

Naczelnik Wydziału Spraw Społeczny i Obrony Cywilnej  Pani Agata Jamka poinformowała, 

że przedkładany do uchwalenia Program współpracy Gminy Miasta Sanoka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności pożytku 

publicznego na rok 2011 został opracowany zgodnie z przepisami ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, która została opublikowana w 

Dzienniku Ustaw Nr 96 poz. 873 z późń. zm.  W związku z przepisami ww. ustawy projekt 

programu został przedstawiony do konsultacji społecznych. Takie konsultacje społeczne 

zostały przeprowadzone w dniach 26 - 29 listopada 2010 r. Do dnia 29 listopada żadna z 

organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nie zgłosiła do prezentowanego projektu 

żadnych wniosków, uwag i zastrzeżeń. Opracowany program współpracy jest programem 

rocznym, będzie obowiązywał od 1 stycznia 2011 r. do 31 grudnia 2011 r. a wysokość 
środków finansowych przeznaczonych na realizację zadań publicznych zostanie określona w 

uchwale budżetowej Gminy Miasta Sanoka na rok 2011. W programie tym zostały określone 

zakres, zasady, obszar i formy wzajemnej współpracy oraz udzielanie pomocy organizacją 
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pozarządowym przez samorząd. Realizacja zadań publicznych wymienionych w programie 

odbywać się będzie nie tylko w ramach niniejszego programu, ale również w ramach 

szczegółowych, jak gminnego programu profilaktyki rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania narkomanii. W myśl projektu 

programu współpraca Gminy Miasta Sanoka  z organizacjami odbywać się będzie w oparciu o 

zasady partnerstwa, pomocniczości, suwerenności, efektywności, uczciwej konkurencji, 

jawności. Współpraca z podmiotami ma charakter zarówno finansowy polegający na 

powierzeniu realizacji zadań publicznych lub wsparcie ich realizacji oraz pozafinansowy 

polegający na wymianie informacji, doradztwie, udostępnianie lokali itp. Zlecenia realizacji 

zadań publicznych organizacją odbywać się będzie w trybie otwartego konkursu, informacja o 

otwartym ogłoszeniu konkursu umieszczana będzie na Biuletynie Informacji Publicznej, 

stronie internetowej oraz na tablicy ogłoszeń w terminie nie krótszym niż 21 dni. Konkurs 

ofert będzie przeprowadzony nawet wtedy kiedy zostanie zgłoszona tylko jedna oferta i 

zgodnie z nowelizację ustawy, która obowiązuje od marca 2010 r. w otwartym konkursie ofert  

może zostać wybrana więcej niż jedna oferta i wtedy jeżeli organizacja przedstawiła 

odpowiedni harmonogram to musi go zweryfikować do odpowiedniej kwoty, która zostanie 

im przyznana w ramach dotacji. Każda organizacja, która będzie brała udział w konkursie 

może żądać uzasadnienia i odrzucenia oferty, a wyniki konkursu zostaną umieszczone na 

Biuletynie Informacji Publicznej, stronie internetowej i tablicy ogłoszeń, a z organizacjami 

które zostaną wyłonione w ramach tego konkursu zostaną niezwłocznie zawarte umowy. W 

trakcie trwania umowy organizacja będzie musiała się poddać kontroli, jeżeli będzie taka 

konieczność. Organizacja również będzie zobowiązana do tego, że ma złożyć sprawozdanie z 

wykorzystanej dotacji, a sprawozdanie z realizacji programu zostanie przedstawione Radzie 

Miasta do 30 kwietnia 2012 r.  Ogłaszając otwarty konkurs każdorazowo Burmistrz Miasta 

Sanoka powoła komisję konkursową, w skład której będą wchodzili przedstawiciele Rady 

Miasta wskazani przez odpowiednie komisje, pracownicy odpowiedni wydziału, pracownicy 

merytoryczni zajmujący się tymi sprawami oraz przedstawiciele organizacji pozarządowych, 

tej która nie bierze udziału w tym konkursie. Zadania priorytetowe, które są przewidziane do 

realizacji w 2011 r. zostały określone w § 5 programu, obejmują one zadania w takich 

obszarach jak pomoc społeczna, działanie na rzecz osób niepełnosprawnych, profilaktykę i 

rozwiązywanie problemów uzależnień przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

upowszechnianie kultury fizycznej i sportu wśród dzieci i młodzieży, bezpieczeństwa 

publicznego, wspieranie organizacji pozarządowych i wolontariatu.                                     

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Zasady współpracy Gminy Miasta Sanoka z organizacjami pozarządowymi są czytelnie 

określone w załączonym programie, Komisja nie wniosła żadnych uwag.   

  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy 

projekt uchwały.  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie.  

 

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się z pytaniem odnośnie § 5 pkt. 1 ppkt. 7, czego 

dotyczy realizacja Europejskiego Programu Żywnościowego – PEAD?   
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Naczelnik Wydziału Pani Agata Jamka odpowiedziała, że organizacje pozarządowego mogą 
występować do banku żywności o żywność i taką żywność przywożą, składują na terenie 

Sanoka oraz mają wyznaczone dni kiedy tą żywność rozdają. Obywa się to przy pomocy 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sanoku, który typuje te osoby. Jest to oczywiście 

żywność długoterminowa, rozdaje ją Polski Komitet Pomocy Społecznej oraz Towarzystwo 

do Walki z Kalectwem.  

 

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz dodał, że te organizacje czasami wymagają 
załatwienia transportu i mając środki przyznane dla tej organizacji w ramach tego mogą 
organizować również transport.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Wojciech Wydrzyński  zamknął  dyskusję  w  tym  punkcie i  przystąpił  do odczytania 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta Sanoka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności 

pożytku publicznego na rok 2011”. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/16/10 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.            
 
Ad. 14.  
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia trybu, sposobu 
powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania, z  ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki poinformował, że 

powoływanie Zespołu Interdyscyplinarnego jest wymogiem ustawowym, a mianowicie 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Do zadań gminy w tym zakresie należy 

opracowanie sytemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie o ochrony ofiar tej przemocy, 

uchwalenie programu i realizacja tego programu, prowadzenie interwencji i poradnictwa w 

tym zakresie, zapewnie osobom dotkniętym przemocą w rodzinie miejsc ośrodka wsparcia i 

tworzenie zespołów interdyscyplinarnych. Zespół ten powołuje Burmistrz, w skład zespołu 

wchodzą przedstawiciele jednostek organizacji pomocy społecznej, Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Policji, Oświaty, Ochrony Zdrowia, organizacji 

pozarządowych. Zadaniem Zespołu Interdyscyplinarnego jest realizacja ww. programu oraz 

diagnozowanie problemu przemocy w rodzinie, podejmowanie działań w środowisku 

zagrożonym przemocą w rodzinie mających na celu przeciwdziałanie temu zjawisku, 

inicjowanie interwencji w środowisku dotkniętym przemocą w rodzinie, rozpowszechnianie 

informacji o instytucjach, osobach i możliwościach udzielenia pomocy w środowisku 

lokalnym, inicjowanie działań w stosunku do osób stosujących przemoc w rodzinie. 

Podejmowanie interwencji w środowisku wobec rodziny dotkniętej przemocą odbywa w 

oparciu o procedurę niebieskiej karty i nie wymaga zgody osoby dotkniętej przemocą w 

rodzinie.             
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Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego przedmiotowy projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Maciej Drwięga zwrócił się z następującymi pytaniami: 

1. czy nie byłoby zasadne żeby w skład zespołu wszedł przedstawiciela Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie?  

2. odnośnie przedstawiciela oświaty, czy to będzie przedstawiciel Wydziału Oświaty, czy 

konkretnie jednostek?  

3. czy są już jakieś organizacje pozarządowe, które zadeklarowały chęć uczestniczenia w tym 

zespole?      

 

Kierownik MOPS – u Pan Andrzej Rychlicki odpowiedział, że odnośnie przedstawiciela 

PCPR w Sanoku to ustawodawca nie przewiduje wymieniając enumeratywnie w 

odpowiednim artykule tejże ustawy takiego przedstawiciela, jednak jest taki zapis, który 

mówi że w skład zespołu mogą wchodzić inni przedstawiciele instytucji zajmujących się 
szeroko pojęta przemocą w rodzinie, dlatego nic nie stoi na przeszkodzie aby w pracach 

zespołu bądź w grupie roboczej uczestniczył przedstawiciel PCPR. Jeżeli chodzi o 

przedstawiciela oświaty, to głównie jest nim Naczelnik Wydziału Oświaty, który jest cały 

czas w kontakcie z Dyrektorami Szkół, czy pedagogami szkolnymi i typuje na konkretną 
sprawę przedstawicieli z danej jednostki mu podległej. Odnośnie organizacji pozarządowych 

to z zapisu wynika, że to chodzi o organizacje, które w swym statucie, w przedmiocie 

działania mają przeciwdziałanie przemocy. Na terenie Sanoka takiej organizacji, która miałby 

tak ściśle sprecyzowany zapis, jeżeli chodzi o swoje zadania statutowe nie ma, ewentualnie 

można byłoby tu zaliczyć Stowarzyszenie Brata Alberta, które można pojmować jako szeroko 

pojęty ośrodek wsparcia. 

 

Radna Pani Teresa Lisowska zwróciła się z pytaniem, jak jest skala występowania zjawiska 

przemocy w Sanoku, skąd wiadomo o występowaniu przemocy i co się dzieje z rodzinami i 

oprawcą, który stosuje przemoc w rodzinie?          

 

Kierownik MOPS – u Pan Andrzej Rychlicki odpowiedział, że przemoc nie ma co prawda 

jakiejś alarmującej wielkości, nie mniej jednak opracowywane są przypadki przemocy i to 

opracowanie skupia się na pracy pracowników miejskiego ośrodka pomocy społecznej, 

policji, czy też Komisji Przeciwdziałania Problemów Alkoholowych. Jak to się odbywa? W 

zależności od tego kto otrzyma wiadomość o tym, że jest przemoc w rodzinie, jeżeli policja to 

sama stara się zbadać przypadek, czyli przybyć na miejsce, następnie zawiadamia ośrodek 

pomocy społecznej, gdzie pracownik ośrodka też idzie na miejsce gdzie przemoc występuje i 

zakładana jest tzw. niebieska karta, jest to szeroki dokument podobny do kwestionariusza, 

który służy dla celów pomocy społecznej i jest wypełniany na miejsc. Następstwem założenia 

niebieskiej karty jest możliwość występowania z wnioskiem do prokuratury, czy też do sądu o 

przedsięwzięcie kolejnych procedur, działań w stosunku do sprawcy przemocy. 
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Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się zapytaniem jak w praktyce będzie wyglądała praca 

grup roboczych? Czy praca zarówno zespołu jak i grup roboczych będzie odpłatna czy 

całkowicie społeczna? 

  

Kierownik MOPS – u Pan Andrzej Rychlicki odpowiedział, że praca nie będzie odpłatna. 

Członkowie Zespołu Interdyscyplinarnego, czyli akcjonariusze, z którymi będzie 

podpisywane stosowane porozumienie wykonują swoją prace nieodpłatnie w ramach 

wykonywanych obowiązków służbowych. Natomiast może dojść do takiej sytuacji, że w 

konkretnym opracowanym przypadku będzie konieczne i niezbędne zasięgnięcie opinii 

profesjonalistów np. psychiatry czy psychologa i w tym celu konieczne by było 

wyasygnowanie środków na ten cel. Jak to się odbywa w praktyce? Te grupy robocze to będą 
pracownicy poszczególnych instytucji, których szefostwo będzie wchodzić w skład Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Na pewno mijałoby się z celem, że do każdego przypadku się powołuje 

przedstawicieli wszystkich instytucji wymienionych w załączniku do uchwały, jako że 

Komisja Przeciwdziałania i Policja mają już na tym obszarze pewne doświadczenie, będą się 
w zależności od skomplikowanego przypadku posiłkować grupami z innej instytucji.  

Kierownik MOPS – u dodał, że ustawa o przeciwdziałaniu przemocy określa i dość 
dokładanie precyzuje jakie i na kim zadania w tym zakresie spoczywają.         
 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Wojciech Wydrzyński zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu 

uchwały w sprawie określenia trybu, sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/17/10 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.            
  
Ad. 15. 
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyznania prawa do używania 
herbu Miasta Sanoka przez Zespół Szkół Nr 3 w Sanoku, ewentualnym podjęciem 
uchwały w tej sprawie. 
 

Pracownik Wydziału Rozwoju, Promocji i Kultury Pan Robert Bańkosz przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyznania prawa do używania herbu Miasta Sanoka przez Zespół Szkół 

Nr 3 w Sanoku przy ul. Stróżowskiej 16, która to szkoła wykonując obecnie nowy sztandar 

szkoły zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na to, aby na sztandarze użyć herbu Sanoka. W 

związku z powyższym, że będzie to użycie jednorazowe trwałe stąd też w projekcie uchwały 

nie jest określony czas jego użytkowania.  

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy 

projekt uchwały. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie. 
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Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Maciej Drwięga zwrócił się z pytaniem, ile instytucji ma w tej chwili prawo do 

używania herbu? 

 

Pracownik Wydziału Rozwoju, Promocji i Kultury Pan Robert Bańkosz odpowiedziała, że 

jest to ok. 200, przy czym jest to sprawa relatywna dlatego, że były zmiany na przestrzeni 

ostatnich 20 lat w sposobie przyznawania prawa do używania herbu i przed 10 laty weszła 

zmiana, że w większości przypadków herby są przyznawane do używania na 3 lata, a potem 

trzeba wystąpić ponownie. Szereg z tych organizacji nie występuje powtórnie, w wielu 

przypadkach jest to uzasadnione dlatego, że są to niejako użycia trwałe, czyli trudno 

oczekiwać że po 3 latach użytkowania sztandaru z herbem nastąpi jego zmiana czy odebranie 

prawa. W tym przypadku są to rzezy wydawane jednorazowo ale sposób przyznawania herbu 

ewoluował na przestrzeni ostatnich 20 lat bardzo różnie, począwszy od formy odpłatnej dla 

jednostek komercyjnych, która się nie sprawdziła z wielu powodów aż po formę bardziej 

liberalną, w której sprawdza się tylko to jaka to instytucja i w jakim charakterze chce 

wykorzystywać i czy będzie to rzecz korzystna dla miasta czy też nie, albo dyskusyjna.  

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan 

Wojciech Wydrzyński   zamknął  dyskusję  w  tym  punkcie  i przystąpił  do odczytania 

projektu uchwały w sprawie  przyznania  prawa  do  używania  herbu  Miasta  Sanoka  przez  

Zespół Szkół Nr 3 w Sanoku. 

 

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń. 
 
Za przyjęciem uchwały Nr III/18/10 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.  

 
Uchwała została podjęta.            
 
W tym miejscu porządku obrad prowadzenie sesji objął Przewodniczący Rady Pan Jan 

Oklejewicz. 

 
Ad. 16. 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta, 
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 
 

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że podjęcie uchwały  w tej 

sprawie jest przywilejem Rady Miasta Sanoka, albowiem ustala ona składniki i wysokość 
wynagrodzenia Burmistrza Miasta. Tak się dzieje najczęściej na początku kadencji, bywa też 
że regulacje płacowe następują w trakcie trwania kadencji. Ostatnia regulacja płacowa miała 

miejsce w roku 2008. Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

dla Burmistrza Miasta oraz otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Udział w dyskusji wzięli: 
 

Radny Pan Łukasz Woźniczak zwrócił się z pytaniem, kto w stosunku do Burmistrza w 

zakresie prawa pracy jest upoważniony do wykonywania tych czynności?  
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Sekretarz Miasta Pan Waldemar Och poinformował, że w przeciwieństwie do poprzednich 

uchwał zmiana nastąpiła w 2009 r. w związku z wejściem w życie nowej ustawy o 

pracownikach samorządowych, w tej chwili uchwały nie muszą zawierać delegacji dot. 

ustalenia czynności zakresu prawa pracy, ponieważ zwiera to ustawa.  W art. 8 jest mowa o 

tym, że w sprawach dotyczących nawiązania i rozwiązania stosunku pracy uprawnienia takie 

ma Przewodniczący Rady Miasta, natomiast w pozostałych sprawach z zakresu prawa pracy 

osoba zastępująca bądź Sekretarz.    

 

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się z pytaniem o ile zmienia się wynagrodzenie 

Burmistrza w stosunku do poprzedniej uchwały? Zwrócił się również z pytaniem do 

Przewodniczącego Rady, czy orientuje się jaki jest procent bezrobocia w Sanoku, jaka jest 

przeciętna pensja w Sanoku, jaka jest skala oczekiwania na mieszkania komunalne, socjalne?   

 

Przewodniczący Rady Miasta odpowiedział, że nie za bardzo rozumie drugie pytania, jeżeli 

Radny ze chce zainteresować się szczegółowo tymi danymi na terenie miasta to niech skieruje 

to w formie pytania w wolnych wnioskach bądź w formie interpelacji.  

 

Sekretarz Miasta odpowiedział na pierwsza cześć pytania radnego informując, że jest to 

różnica 200 zł. na wynagrodzeniu zasadniczym.    

 

Przewodniczący Rady Miasta dodał, że wynagrodzenie zasadnicze proponowane to jest 5.700 

zł., poprzednie wynagrodzenie było w  kwocie 5.500 zł., dodatek funkcji nie ulega zmianie,  

pochodne od wynagrodzenie zasadniczego i dodatku funkcyjnego  wynosiły 37% tak samo 

jak w tej chwili, tutaj jest różnica 74 zł., wysługa lat od kwoty wynagrodzenia zasadniczego 

wzrasta o 40 zł.   

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu oraz do odczytanej uchwały Radni nie wnosili 

uwag i zastrzeżeń. 
 

Za przyjęciem uchwały Nr III/19/10 głosowało 16 Radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było.  

 

Uchwała została podjęta.      
     
Ad. 17. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół i przedszkoli Gminy Miasta 
Sanoka za rok szkolny 2009/2010. 
 
Naczelnik Wydziału Pani Irena Penar przedstawiła informacje o stanie realizacji zadań 
oświatowych szkół i przedszkoli Gminy Miasta Sanoka za rok szkolny 2009/2010 (informacja 

stanowi załącznik do protokołu). 

 
Ad. 18. 
Sprawozdanie Komisarza Wyborczego z przebiegu wyborów do Rad Dzielnic. 
 

Komisarz   Wyborczy   Pan   Mirosław   Furczak   przedstawił    sprawozdanie   o    przebiegu  

i wynikach wyborów do Rad Dzielnic Miasta Sanoka zarządzonych na dzień 21 listopada 

2010r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 

 



 20 

Ad. 19. 
Interpelacje. 
 
Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że do chwili obecnej nie 

wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad.20. 
Wolne wnioski i zapytania.    
 

Pani Wanda Wojtuszewska złożyła sprawozdanie ze środków otrzymanych na subkonto, na 

którym gromadzono pieniądze na budowę pomnika  Św. Ks. Zygmunta Gorazdowskiego w 

Sanoku założonego na prośbę Komitetu Budowy Pomnika, który był zorganizowany przy 

Radzie Miasta. Na koncie gromadzone były środki z kwest wiernych przy kościołach, 

zgromadzeń różańcowych, darczyńców indywidualnych, w tym posłów, senatorów, radnych 

miejskich i powiatowych, związków zawodowych, zakładów pracy oraz samorządu szkolnego 

w jednym przypadku. Ogółem zebrano 82.566,57 zł.  Brakująca kwotę tj. 25.000 zł. do 

realnych kosztów budowy pomnika otrzymano w ramach promocji miasta z Urzędu Miasta 

Sanoka. W trakcie realizacji budowy pomnika zawarto następujące umowy: 3 lutego 2010 r. z 

wykonawca projektu pomnika Panią Agnieszką Świerzowicz – Maślaniec na kwotę 22.000 

zł.,  druga umowa zawarta była z Panem Wiktorem Halubczokiem za odlew pomnika w 

brązie na kwotę 80.000 zł., drugi oferent proponował wykonanie odlewu za 92.000 zł., 

umowa z Urzędem Miasta i z Stowarzyszeniem w ramach promocji miasta na dokończenie 

budowy i postawienie pomnika na działce nr 22 przy ul. Jana Pawła II na placu kościelnym w 

Sanoku na kwotę 25.000 zł., umowa kupna usługi z dnia 20.10.2010 r. z Panem Leszkiem 

Cypcarz na konto płyty granitowej celem obłożenia cokołu na kwotę 4.300 zł. W trakcie prac 

związanych z budową pomnika brakowało środków pieniężnych, aby dokonać terminowej 

zapłaty zgodnie z umową z dnia 3/2010. Dlatego Stowarzyszenie musiało zaciągnąć 
chwilową pożyczkę w banku, którą otrzymano w wysokości 20.000 zł. Kredyt ten pozwolił 

uniknąć dodatkowych opłat w postaci kar za nieterminowe opłaty transz, z tego powodu 

Stowarzyszenie poniosło koszty opłat bankowych w wysokości 155 zł. Koszty przedstawiały 

się następująco: projekt pomnika 22.000 zł.,   odlew pomnika 80.000 zł., opłata za wykonanie 

dokumentów budowy 355,01 zł., kupno płyty granitowej 4.300 zł., koszty opłat bankowych 

17,50 zł., razem koszty wynosiły 106.827,51 zł. Na koncie pozostało 893,72 zł., po odjęciu 

kosztów jakie poniosło Stowarzyszenie 155zł., zostaje 738,72 zł. Konto zostało zlikwidowane 

z dniem 30 listopada 2010 r., natomiast pieniądze które zostały przeniesione na ogólne konto 

Stowarzyszenia i jest to do dyspozycji Komitetu Roboczego Pomnika.                   

  

Radny Sejmiku Wojewódzkiego Pan Tadeusz Pióro poinformował, że 21 listopada został 

wybrany Radnym Sejmiku Województwa Podkarpackiego. Chociaż już ponad 8 lat pracuje 

poza Sanokiem, obecnie jest Państwowym Powiatowym Inspektorem Sanitarnym w 

Brzozowie, to cześć jego serca pozostała w Sanoku. Przez ten cały czas działa na terenie 

Sanoka, chociażby w Powiatowym Centrum, wolontariacie, czy w Uniwersytecie III wieku 

gdzie głosi różne elementy związane z profilaktyką i promocją zdrowia. Chociaż jest poza 

terenem Sanoka, ale tutaj mieszka, o problemach Królewskiego Wolnego Miasta Sanoka dużo 

wie, również o problemach służby zdrowia, ochrony środowiska i bezpieczeństwa 

publicznego, i właśnie w tych Komisjach działa na szczeblu Sejmiku Województwa 

Podkarpackiego. Z tego miejsca podziękował bardzo serdecznie mieszkańcom Sanoka na głos 

oddany na niego. Zadeklarował również ciężko pracę w Sejmiku Wojewódzkim dla dobra 

pięknej Ziemi Sanockiej i jej mieszkańców, będzie działał, będzie pilnował innych Radnych 

aby realizowali to co wcześniej obiecywali. Doświadczenie zawodowe nauczyło go być 
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realistą, ale mimo to wierzy, że w działaniach wszystkich Radnych Sejmiku Wojewódzkiego 

będzie przyświecało dobro mieszkańców Bieszczad, dobro mieszkańców Sanok, Brzozowa, a 

nie tylko tak naprawdę polityka, która gdzieś tam czasami przezwycięża a nie dobro 

mieszkańców i terenów.   Złożył również bardzo serdeczne podziękowania wszystkim, którzy 

go bronili, ale przede wszystkim Panu Tadeuszowi Mleczce, który pokazał że warto walczyć 
o ludzi, a nie uprawiać politykę.    
 

Sekretarz Pan Waldemar Och poinformował, że jest lista dot. funkcjonującego w Urzędzie 

Miasta SMS – go sytemu powiadamiania o zagrożeniach ale również o różnych ważnych 

wydarzeniach i jest akurat dedykowana do wszystkich radnych. Sekretarz poprosił radnych, 

jeżeli  są zainteresowani, aby otrzymywać powiadomienia SMS o potwierdzenie swoim 

podpisem numeru telefonu.   

 

Radna Pani Maria Oberc zwróciła się z zapytaniem, kiedy będzie zakończony remont 

schodów serpentyny?  

Poruszyła również problem chodnika wzdłuż ulicy Jagiellońskiej, który należałoby by zrobić 
gdyż jest w bardzo złym stanie, apelując jednocześnie do osób ze Śródmieścia aby 

zainterweniowali w tej sprawie w Powiecie.   

Podziękowała również Burmistrzom za termomodernizację Gimnazjum Nr 1. 

 

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się z zapytaniem jaki jest stan budżetu jeżeli chodzi o 

odśnieżanie?  

 

Pani Henryka Tymoczko zgłosiła kilka problemów.  Odnośnie odpowiedzi na wniosek 

złożony na ostatniej sesji a dot. naprawy wiat przystankowych,  Radna zwróciła się z prośbą, 
aby teraz przynajmniej wstawić szyby na przystanku koło sklepu PSS w dzielnicy Posada 

oraz koło przychodni na ul. Lipińskiego.      

Jest również problem zalegających fałd śniegu na terenie miasta, który zgłaszają kierowcy 

autobusów, więc jest prośba o sukcesywne wywożenie śniegu. 

Zwróciła się również z prośbą do Burmistrza, żeby pertraktował z Prezesem Autosanu, aby na 

pewien okres czasu w zamiana za umorzenie kary umownej za niewykonanie autobusów 

przez Autosan, wstrzymano zwolnienia pracowników.   

Poruszyła również problem alejek na cmentarzu w dzielnicy Posada z prośbą o ich 

utwardzenie.  

Jest również konieczności wykonania chodnika przy ul. Robotniczej, koło posesji Pana 

Drwięgi, oraz remont dalszego odcinka ul. Robotniczej od garaży w kierunku południowym.    

 

Radny Pan Łukasz Woźniczak zwrócił się z zapytaniem, czy ulica Aleja Najświętszej Marii 

Panny oraz ulica Piastowska zaplanowane w przyszłorocznym budżecie, posiadają pełną 
dokumentację projektową?   Jak wygląda również sprawa odnośnie oświetlenia przy Alei 

Najświętszej Marii Panny?  

Poruszył również kwestie dot. ul. Jarzębinowej, boczna ul. Konopnickiej, gdzie mieszkańcy 

pytają się czy nie można by było spróbować zainstalować jednej lampy oświetleniowej na 

znajdującym się tam słupie energetycznym, gdyż oświetlenia prawdopodobnie na tej ulicy 

przez jakiś czas nie będzie i czy grunt pod którym jest urządzona droga jest gruntem miejskim 

i ile kosztowałaby nawierzchnia asfaltowa na tej drodze?      

 

Radny Józef Krynicki zwrócił się z prośbą o remont przestanków w dzielnicy Dąbrówka. 
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Radny Maciej Drwięga poinformował, że miał okazje zapoznać się szczegółowo z 

przygotowanym, czekającym aktualnie na rozstrzygnięcie projektem Urzędu Miasta dot. 

budowy boisk przy sanockich szkołach podstawowych, gimnazjach. Radny uważa, że jest to 

projekt bardzo ciekawy, bardzo dobry, gdyby został zaakceptowany to rozwiązałby 

całościowo problem boisk w Sanoku. Radny zwrócił jednak uwagę, że istnieje obecnie 

możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach  czwartej edycji programu  Orlik 

2012 do dnia 31 marca 2011 r., a do Urzędu Marszałkowskiego do 17 stycznia 2011 r. 

Prawdopodobnie taki wniosek będzie składać Starostwo Powiatowe z propozycją budowy 

Orlika przy I Liceum Ogólnokształcącym w Sanoku i gdyby to zostało przeprowadzone to 

wówczas Posada zostałaby jedyną dużą dzielnicą bez takiego boiska.  W związku z tym 

Radnym złożył wniosek intencyjny dot. budowy Orlika przy budynku Szkoły Podstawowej 

Nr 3 w Sanoku, na wypadek gdyby projekt złożony przez Urząd Miasta nie uzyskał 

akceptacji. Radny zwrócił uwagę na to, że przy ewentualnym pojawieniu się trzeciego Orlika 

na Zatorzu wszystkie duże osiedla blokowe tzn. Błonie, Wójtowstwo i również Słowackiego 

miałby bezpośredni dostęp do Orlika a tylko osiedle Robotnicza i Stróżowska pozostałby bez 

takiego dostępu.    

Odniósł się również do sprawy alejek na cmentarzu w dzielnicy Posada. W projekcie budżetu 

na rok 2011 są zaplanowane środki na cmentarze, czy alejki na cmentarzu w dzielnicy Posada 

są również tam uwzględnione?   

 

Radna Pani Henryka Tymoczko zwróciła się również z prośbą odnośnie wyrównania wjazdu 

do sklepu Biedronka z ulicy Lipińskiego.  

 

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz poinformował, że na stronie internetowej zostały 

opublikowane projekty, które przeszyły i projekt dot. boiska przy każdej szkole również 
przeszedł, ale nie do końca są szczęśliwi, bo przeszła kwota połowę z tego, co było 

wnioskowane.   Jest problem, bo nie można przecież zrobić za połowę kwoty połowę boisk, 

jeżeli przyjdzie oficjalna wiadomość to trzeba wziąć albo cały projekt a brakująca kwotę 
dofinansować albo wcale.  Instytucja zarządzająca, która prowadzi projekt zwróciła się o 

realokacji środków, więc być może zostaną one zwiększone. Wszystkie projekty, które 

dostały dofinansowanie będą realizowane w następnych latach i będą ogłoszone przetargi dot. 

wszystkich projektów inwestycyjnych, na których zwykle są duże oszczędności. Może się 
zdarzyć, że te środki mogą wrócić albo w jakiejś części albo w całości o kwotę wnioskowaną 
przy końcu realizacji projektów.  

 

Zastępca Burmistrza Pan Stanisław Czernek poinformował,  że odnośnie schodów serpentyn 

to będą zakończone do końca kwietnia. Na okres zimowy roboty zostały przerwane, zostaną 
udostępnione w tym stanie bez okładziny kamiennej, która będzie dopiero klejona na wiosnę, 
gdyż w tych warunkach atmosferycznych by się nie trzymały.  

Odnośnie stanu środków na odśnieżanie to stan ten jest nie wystarczający, zresztą zależy to od 

tego jakie będą opady, ale wywożenie śniegu jest bardzo kosztowne. W bieżącym budżecie 

były również przekazywane dodatkowe środki na utrzymanie dróg, więc w przyszłym roku 

także będzie tych środków za mało.    

W sprawie naprawy wiat przystankowych, a konkretnie wstawienie szyb to niestety ale nikt 

nie chce za darmo naprawiać przystanków, więc trzeba czekać na budżet aż te środki będą. Co 

roku kupuje się kilka nowych i remontuje się stare. Trudno powiedzieć czy jest możliwość 
aby zlecić to teraz a zapłacić w przyszłym roku.           

Odnośnie cmentarza na Posadzie, to jest to zadanie które powinno być w budżecie. Jest 

przygotowany projekt poszerzenia cmentarza na Posadzie, są tam przewidziane umocnienia 

terenowe, nowe alejki, wykup terenu itd. W obecnym budżecie nie ma pieniędzy na ten 
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cmentarz, jest przewidziane ogrodzenie na cmentarzu centralnym i wykonanie bram, 

natomiast cmentarz Posada czekał na przygotowanie dokumentacji i poszerzenie.   

Odnośnie ul. Aleja Najświętszej Marii Panny to remonty ulic, które mieszczą się a pasie 

drogowym nie wymagają pozwolenia na budowę, mają zgłoszenia. Natomiast tam jest 

wykonana nowa kanalizacja deszczowa, na którą jest pozwolenie na budowę i na ul. 

Piastowskiej podobnie. Jest więc pełna dokumentacja żeby kontynuować te zadania, 

natomiast na samą drogę nie jest wymagane pozwolenie na budowę. 
Jeżeli chodzi o oświetlenie Alei Najświętszej Marii Panny to pierwotny projekt zostały 

zanegowany przez niektórych właścicieli działek, którzy nie zgadzają się na pewnych 

odcinkach puścić kable, które się nie mieszczą już w drodze oraz są pewne problemy z 

zakończeniem tego projektu do końca.              

Odnośnie ul. Jarzębinowej to lampa na słupie energetycznym to nie tylko sama lampa ale 

także sterowanie, nie da się powiesić lampy, która nie jest podpięta do jakiegoś systemu, więc 

nie można tutaj zobowiązać się, że tą lampę się tam zrobi.  Ulica ta wymaga rzeczywiście 

nawierzchni bo jest ulicą żwirową, jest ulicą miejską, jedna wymaga to wpisania do projektu 

budżetu gdyż są to odpowiednio spore koszty.   

  

Odnośnie podjazdu do sklepu „Biedronka” to jest to zadanie sklepu i leży to w jego interesie.   

 

Radny Pan Piotr Lewandowski poinformował, że problem alejek w dzielnicy Posada to 

rzeczywiście parę starszych osób nagłaśnia. Według informacji pracownika, który zajmuje się 
bieżącym utrzymaniem cmentarzy, jakaś mała część z kwoty 52.000 zł. zostanie 

przeznaczone na śliskie alejki. Jest to jednak problem marginalny, natomiast problemem 

bardzo ważnym dla Posady jest od ponad pół roku brak pochówków.      

  

Przewodniczący Rady Miasta Pan Jan Oklejewicz przypomniał Radnym o czynnym 

włączeniu się i zrealizowaniu wszystkich  prac związanych z budżetem, jak i również 
składaniu oświadczeń majątkowych do dnia 30 grudnia br. Poinformował również, że z uwagi 

na potrzebę przeprowadzenia uzupełniających wyborów w dzielnicy Zatorze planowana jest 

sesja robocza Rady Miasta na dzień 18 stycznia 2011 r. Przewodniczący Rady Miasta złożył 

również wszystkim obecnym na Sali najlepsze życzenia świąteczne, dobrych, miłych i 

spokojnych Świąt oraz Szczęśliwego 2011 Roku. 

 

Burmistrz Miasta Sanoka Pan Wojciech Blecharczyk złożył wszystkim obecnym na Sali 

życzenia z okazji Świat Boże Narodzenia i Nowego Roku.  

 

Ad. 21. 
Zamknięcie obrad sesji. 
       

Przewodniczący Rady Miasta Pan Jan Oklejewicz zamknął III zwyczajną Sesję Rady Miasta 

Sanoka.  

 

Protokołowała :                                        Sekretarz Sesji :                                 Przewodniczący         

                                                                                                                                Rady Miasta 

 

Joanna Szylak                                            Maciej Bluj                                     Jan Oklejewicz 

 

 

 


